
PROTOKÓŁ Nr LII/23 Z Nadzwyczajnej Sesji
Rady Gminy Ciechanów w dniu 10 lutego 2023
roku w lokalu Urzędu Gminy Ciechanów.

PROTOKÓ Nr LII/23

Z Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Ciechanów w dniu 10 lutego 2023 roku w lokalu 
Urzdu Gminy Ciechanów.

 

W Sesji uczestniczyo 14 radnych na stan 15 radnych.

Ponadto udzia w Sesji wzili:

1.      Pan Marek Kiwit – Wójt Gminy

2.      Pani Katarzyna Krupiska – Sekretarz Gminy

3.      Pani Wioletta Kujawa – Skarbnik Gminy

4.      Pani Iwona ukaszewska – Kierownik GOPS

5.      Pan Adam Olszewski – Radca Prawny

6.      Pan Sawomir Rudnicki – Radny Powiatu Ciechanowskiego.

Przebieg obrad:

Obrady otworzy Pan Eugeniusz Olszewski – Przewodniczcy Rady Gminy Ciechanów.
Powita wszystkich obecnych oraz stwierdzi quorum wadne do podejmowania
prawomocnych uchwa oraz przedstawi porzdek obrad w nastpujcym brzmieniu:

Porzdek obrad:

1.       Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum.



2.       Podjcie uchway w sprawie zmian w uchwale budetowej Gminy 
Ciechanów na rok 2023.

3.       Podjcie uchway w sprawie podwyszenia kryterium dochodowego 
uprawniajcego do przyznania pomocy w zakresie doywiania, okrelenia 
zasad zwrotu wydatków w zakresie doywiania w formie posiku, wiadczenia 
pieninego na zakup posiku lub ywnoci albo wiadczenia rzeczowego w postaci 
produktów ywnociowych dla osób objtych wieloletnim rzdowym 
programem „Posiek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.

4.       Podjcie uchway zmieniajcej uchwa w sprawie ustanowienia 
wieloletniego programu osonowego Gminy Ciechanów w zakresie 
doywiania, w ramach realizacji wieloletniego rzdowego programu " Posiek 
w szkole i w domu" na lata 2019-2023.

5.       Podjcie uchway zmieniajcej uchwa w sprawie uchwalenia statutu 
Gminnego Orodka Pomocy Spoecznej w Ciechanowie.

6.       Wolne wnioski i zapytania.

7.       Odpowiedzi na pytania i wnioski.

8.       Zamknicie obrad.

Ad. 2 Podjcie uchway w sprawie zmian w uchwale budetowej Gminy Ciechanów na 
rok 2023.

Pani Skarbnik przedstawia projekt uchway w sprawie zmian w uchwale budetowej 
Gminy Ciechanów na rok 2023. Poinformowaa, e plan dochodów pozostaje bez zmian. 
Wprowadza si zmiany budetu gminy po stronie wydatków: dokonuje si zmniejszenia 
dotychczasowego planu wydatków zadania pn. „Sporzdzenie dokumentacji 
projektowej pod planowane inwestycje” o kwot 165.000,00 z; wprowadza si nowe 
zadanie pn. „Remont drogi gminnej w miejscowoci Rydzewo” w kwocie 150.000,00 z., 
wprowadza si nowe zadanie pn. „Zakup urzdzenia wielofunkcyjnego, kolorowego, 
drukujco- kopiujcego-kserujcego w formacie max A³” w kwocie 15.000,00 z., 
dokonuje si zmiany klasyfikacji wydatków zwizanych z przewozem uczniów Szkoy 
Podstawowej w Chotumiu na basen w kwocie 3.000,00 z,  dokonuje si zmiany 
klasyfikacji uposaenia pracownika Gminnego Orodka Pomocy Spoecznej w 
Ciechanowie. 



Rónica midzy dochodami a wydatkami stanowi deficyt budetu w kwocie 5.018.449,79 
z, który zostanie pokryty przychodami pochodzcymi z wolnych rodków w wysokoci 
2.130.031,22 z oraz przychodami z tytuu lokaty dugoterminowej w wysokoci 
2.888.418,57 z. Przychody budetu w wysokoci 1.920.000,00 z, wolne rodki, przeznacza 
si na rozchody w wysokoci 1.920.000,00 z, (spata wczeniej zacignitych zobowiza z 
tytuu kredytów w wysokoci 1.920.000,00 z). Przychody budetu w wysokoci 
6.938.449,79 z, rozchody w wysokoci 1.920.000,00 z.

Radny Kalman nawiza do poprzedniej Sesji, odnonie za. Nr 2 pkt. 37 tj. opracowanie 
strategii odwoania si od wniosku o stwierdzenie nadpaty w podatku od nieruchomoci. 
Stwierdzi, e firma prawdopodobnie dokonaa nadpaty podatku. Zapyta, czy jest 
okrelona stawka podatkowa i my wiemy, ile powinna zapaci ta firma, czy nie wiemy? 
Czy firma paci sobie uznaniowo a póniej wystpuje o zwrot?

Pani Skarbnik odpowiedziaa, e osoba prawna sama si opodatkowuje wg. wasnej 
deklaracji i na podstawie tych dokumentów bazujemy. W tym przypadku dochodzi 
jeszcze rónica rodków amortyzacji.

Radny Kalman zapyta, czy nie ma jasnego przepisu, co do tego, ile ta firma powinna 
zapaci?

Pani Skarbnik odpowiedziaa, e zosta naliczony taki przypis, jaki wynika z 
dokumentacji. Gdyby firma nie zwrócia si o zwrot nadpaty, to nie wiedzielibymy, e 
takowa istnieje.

Radny Kalman zaoy, e wiemy, ile powinni zapaci?

Pani Skarbnik odpowiedziaa, e bdziemy analizowa dokumentacj. Jeli si potwierdzi 
stan, e jest to nadpata, wtedy zobowizanie bdzie do zwrotu, chyba e po analizie 
wyjdzie, e jako organ podatkowy mielimy racj.

Radny Kalman powiedzia, e strategia jest to przemylana, ogólna koncepcja dziaania, 
któr realizujemy. I t koncepcj musimy opracowa i to bdzie kosztowao nas 60 tys. z. 
Czy bdzie do tego zaangaowany podmiot zewntrzny, czy w ramach naszych 
pracowników? Radny Kalman zaoy, e nie trzeba bdzie angaowa firmy z zewntrz, 
poniewa mamy wietnych specjalistów: od spraw finansowych, Radca Prawny. 
Przypomnia koszt sporzdzenia strategii jak równie koszty reprezentowania nas przed 
organami. Zapyta, czyj to by pomys?

Pani Sekretarz odpowiedziaa, e projektodawc jest Pan Wójt. Przypomniaa, e na 
poprzedniej Sesji byy wyjanienia odnonie kwoty, dodaa, e ta kwota jest proponowana, 
tzn., e moe by nisza.

Radny Kalman powiedzia, e moe by te wysza.



Pani Sekretarz odpowiedziaa, e w budecie s zabezpieczone konkretne rodki. Na t 
chwil mówimy o maksymalnej kwocie zabezpieczonej w budecie – 60 tys. z.

Radny Kalman powiedzia, e jeli uwaamy, e zgodnie z prawem firma nadpacia, to 
trzeba jej to zwróci. To jest problem firmy a nie my opracowujemy koncepcj, bo za 
duo kto zapaci.

Pan Wójt wyjani, e, z chwil objcia wadzy przez obecny Rzd, zostaa zmieniona forma 
opodatkowania wiatraków (wyjani, co podlegao opodatkowaniu pierwotnie). Po 
pewnym czasie wprowadzono opodatkowanie od caego obiektu – wiatraka wraz z 
oprogramowaniem. Gdy firmy zaczy dochodzi swoich praw w sdzie i wygray, Rzd 
wycofa si z tego podatku, w nastpstwie wrócilimy do pierwotnej wartoci. Firmy 
zwróciy si o zwrot nadpaty, przy okazji Pan Wójt wyjani kwestie sporne, co do 
interpelacji nadpaty. W przypadku Gminy zwrot wynosi ok. 1, 7 mln z, pierwsza cz w 
kwocie ok. 700 tys. z zostaa zaliczona (zgodnie z wnioskiem Firmy Procom), na poczet 
podatku, jednak firma wnioskuje o zwrot ponad 1 mln z. poinformowa, e niektóre 
Gminy zaczy wystpowa do Rzdu o zwrot rodków, które zostay zmuszone zwróci 
firmom. Powiedzia, e Gmina, by móc si od tego wyroku odwoa, musi mie fachowców 
czy kancelari prawn, by móc to sprawdzi i wytumaczy, poniewa pracownicy UG, nie s 
w stanie tego udowodni merytorycznie. W tym zakresie dziaaj wyspecjalizowane 
firmy, które nawet potrafi wyceni usug na 10% od wartoci odzyskanej kwoty. Gmina 
podpisaa porozumienie na 35 000 z plus vat, termin opracowania jest do koca lutego 
br. 

Radny Kalman powiedzia, e na poprzedniej Sesji, w za. Nr 4 zostaa ujta w wydatkach 
nakadka asfaltowa na ul. Lenej w m. Pchcin, czego w dzisiejszym projekcie uchway 
nie ma. Zapyta, czy to zostao pominite?

Pani Skarbnik powiedziaa, e to jest fundusz soecki i tego nie zmieniamy.

Radny Petrykowski wróci do tematu umowy, która zostaa podpisana (opracowanie 
strategii), kto bdzie nas reprezentowa? Zapyta równie odnonie remontu drogi 
gminnej w Rydzewie, rozumie, e to jest to droga do Nalewkarnii, na czym bdzie 
polega ten remont, poniewa w czci jest potrójne utwardzenie, dalej jest gruntowa, jak 
ten remont bdzie wyglda?

Pan Wójt odpowiedzia, e w I etapie droga zostanie utwardzona mieszank optymaln 
lub tuczniem, eby umoliwi dojazd do Zakadu, szczególnie wiosn i jesieni, a nastpnie 
planowana jest nakadka asfaltowa o szerokoci 3,5 m i gruboci 5 cm.

Radny Petrykowski stwierdzi, e w przypadku zmiany nawierzchni potrzebny jest 
projekt i pozwolenie na budow, poniewa zmiana nawierzchni jest zawsze budow. 
Wyrazi obaw, czy wystarczy zaplanowane 150 tys. z, zapyta o dugo tej drogi?



Pan Wójt odpowiedzia, e ponad 600 m, z tym, e w czci wchodzi droga powiatowa (ok. 
100 m), która nie wymaga remontu, doda, e nie potrzeba projektów przy takich 
robotach a jedynie zgoszenie, eby uzyska pozwolenie na budow.

Rada Gminy Ciechanów w gosowaniu jawnym podja uchwa w sprawie zmian w 
uchwale budetowej Gminy Ciechanów na rok 2023 stosunkiem gosów:

Za – 11 gosów

Przeciw – 1 gos

Wstrzymujce – 2 gosy

Ad. 3 Podjcie uchway w sprawie podwyszenia kryterium dochodowego uprawniajcego 
do przyznania pomocy w zakresie doywiania, okrelenia zasad zwrotu wydatków w 
zakresie doywiania w formie posiku, wiadczenia pieninego na zakup posiku lub 
ywnoci albo wiadczenia rzeczowego w postaci produktów ywnociowych dla osób 
objtych wieloletnim rzdowym programem „Posiek w szkole i w domu” na lata 2019-
2023.

Pani Iwona ukaszewska przedstawia projekt uchway. Poinformowaa, eby gmina moga 
realizowa wieloletni rzdowy program „Posiek w szkole i w domu” i udziela w ramach 
programu pomocy w postaci wiadczenia pieninego na zakup posiku lub ywnoci 
osobom speniajcym warunki otrzymania pomocy wskazane w ustawie o pomocy 
spoecznej oraz speniajcym kryterium dochodowego w wysokoci do 200% kryterium z 
pomocy spoecznej, konieczne jest przyjcie przez Rad Gminy stosownej uchway 
podwyszajcej kryterium dochodowe do poziomu 200%.

Rada Gminy Ciechanów w gosowaniu jawnym jednomylnie podja uchwa w sprawie 
podwyszenia kryterium dochodowego uprawniajcego do przyznania pomocy w 
zakresie doywiania, okrelenia zasad zwrotu wydatków w zakresie doywiania w formie 
posiku, wiadczenia pieninego na zakup posiku lub ywnoci albo wiadczenia rzeczowego 
w postaci produktów ywnociowych dla osób objtych wieloletnim rzdowym 
programem „Posiek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.

Ad. 4 Podjcie uchway zmieniajcej uchwa w sprawie ustanowienia wieloletniego 
programu osonowego Gminy Ciechanów w zakresie doywiania, w ramach realizacji 
wieloletniego rzdowego programu " Posiek w szkole i w domu" na lata 2019-2023.



Pani Iwona ukaszewska przedstawia projekt uchway. Poinformowaa, e aby gmina 
Aby gmina moga realizowa wieloletni rzdowy program „Posiek w szkole i w domu” i 
udziela w ramach programu pomocy w postaci wiadczenia pieninego na zakup posiku 
lub ywnoci osobom speniajcym warunki otrzymania pomocy wskazane w ustawie o 
pomocy spoecznej oraz speniajcym kryterium dochodowego w wysokoci do 200% 
kryterium z pomocy spoecznej, konieczne jest przyjcie przez Rad Gminy stosownej 
uchway podwyszajcej kryterium dochodowe do poziomu  200% oraz wprowadzenie 
zmiany zapisu kryterium dochodowego w przyjtym Uchwa nr III/24/18 Rady Gminy 
Ciechanów. 

Rada Gminy Ciechanów w gosowaniu jawnym jednomylnie podja uchwa zmieniajc 
uchwa w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osonowego Gminy Ciechanów 
w zakresie doywiania, w ramach realizacji wieloletniego rzdowego programu " Posiek 
w szkole i w domu" na lata 2019-2023

Ad. 5 Podjcie uchway zmieniajcej uchwa w sprawie uchwalenia statutu Gminnego 
Orodka Pomocy Spoecznej w Ciechanowie.

Pani Iwona ukaszewska przedstawia projekt uchway. Poinformowaa, e wprowadzenie 
zmian w zapisach statutu Gminnego Orodka Pomocy Spoecznej w Ciechanowie jest 
zasadne z uwagi na zmieniajce si przepisy prawa, nowe ustawy wprowadzajce 
dodatkowe zadania do realizacji przez jednostki organizacyjne gminy, po czym 
szczegóowo przedstawia zapisy, które ulegy zmianie.

Rada Gminy Ciechanów w gosowaniu jawnym jednomylnie podja uchwa zmieniajc 
uchwa w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Orodka Pomocy Spoecznej w 
Ciechanowie.

Ad. 6 Wolne wnioski.

Radny Petrykowski poinformowa o kolejnej ju awarii wodocigu w Przewie i 
Niestumiu. Zapyta, kiedy nastpi wymiana wodocigu, kto bdzie j wykonywa i kto bdzie 
paci za t wymian?

Pan Wójt poinformowa, e termin najbliszej Sesji planowany jest 16-17 lutego br., min. 
bdzie omawiany punkt dotyczcy podpisania porozumienia ze ZWiK a Gmin 
Ciechanów odnonie przebudowy tego wodocigu. Poinformowa, e koszty przebudowy 
wodocigu s po stronie ZWiK, zgodnie ze wczeniejszym porozumieniem. Podpisanie 
porozumienia nastpi z chwil, gdy Rada wyrazi zgod na podpisanie powyszego.

Radny Tomporowski zada pytanie odnonie przetargu na budow owietlenia, kiedy 
bdzie ogoszony?

Pan Wójt odpowiedzia, e przetarg zostanie ogoszony w przyszym tygodniu, poniewa 
obliguj nas terminy, aby otrzyma rodki z Polskiego adu. Pan Wójt doda, e nie wie, jak 
bd wyglday dalsze formalnoci odnonie wniosku z Polskiego adu, w zwizku z 



wczeniejszym przejciem na emerytur, gdy wszystkie umowy byy podpisywane osobicie 
przez Wójta. Poinformowa, e prawdopodobnie na pocztku marca bdzie oddelegowany 
do Gminy Komisarz.

Radny Tomporowski zapyta, czy przetarg ogosi jeszcze Pan Wójt czy ju Komisarz?

Pan Wójt odpowiedzia, e aby terminy zostay zachowane ogosi przetarg Wójt.

Pani Sekretarz w celu uzupenienia wypowiedzi Wójta, poinformowaa, e podpisanie 
umowy powinno mie miejsce 6 marca br., wyrazia nadziej, e do tego terminu zostanie 
powoany Komisarz, który bdzie mia uprawnienia Pana Wójta.

Radny Petrykowski przypomnia swoje pytanie odnonie podpisania umowy na 
opracowanie strategii? Zapyta równie, czy to prawda, e Wójt ogosi konkurs na 
kierownika inwestycji i tym kierownikiem bdzie Zastpca Wójta?

Pan Wójt odpowiedzia, e rozpisany jest konkurs. Powiedzia, e nie ukrywa, e 
przymierza si i celuje i ma nadzieje, e konkurs wygra Artur Frczkowski. Wyjani, e 
taki ruch jest z tego wzgldu, aby zachowa cigo inwestycji, przetargi, które zostay ju 
rozstrzygnite, musi by wic osoba, która bdzie to nadzorowaa. Przypomnia, e w 
przeszoci by powoany kierownik ds. inwestycji.

Pani Sekretarz wyrazia zdziwienie odnonie pytania Radnego Petrykowskiego, 
poniewa jest komisja konkursowa, w której jest Przewodniczc oraz 4 pracowników, w 
tym na stanowiskach kierowniczych, którzy bd rekomendowali ewentualne zgoszenia. 
Poinformowaa, e informacja o ogoszonym konkursie jest opublikowana na stronie 
BIP, jest to konkurs otwarty i kady moe zoy dokumentacj i kady moe przystpi do tego 
konkursu. Pani Sekretarz powiedziaa, e stwierdzenia Radnego to uwaczanie Komisji.

Radny Petrykowski powiedzia, e sam Wójt powiedzia, e celuje w Pana Artura. Doda, 
e Jego pytanie nie jest dziwne tylko startowanie jest dziwne, gdy Pani Sekretarz, jako 
podwadna, zwaywszy, e Pan Artur ma wszelkie uprawnienia Pana Wójta - jest 
Zastpc, wic caa Komisja jest podwadnymi Pana Zastpcy i to jest dziwne, eby 
Kierownika rekrutowali jego podwadni. Odniós si równie do kryterium w konkursie 
odnonie rocznego stau kierowniczego, natomiast w ustawie o pracownikach 
samorzdowych nie ma takiego wymogu.

Pani Sekretarz zaproponowaa odwoa si do wewntrznego regulaminu wynagradzania, 
w którym s kryteria na pewne stanowiska, konkretnie w naszej Gminie.



Radny Kalman skierowa pytanie do Pana Wójta, czy jest przekonany, e to jest dobra 
kandydatura, któr Pan Wójt tak bardzo popiera, skoro Pan Frczkowski przez 3 lata 
nie moe sobie poradzi z remontem 6 przystanków w Pchcinie?

Pan Wójt zapyta Radnego skd si wziy 3 lata, zaproponowa dokadnie policzy.

Ad. 7 Odpowiedzi na pytania i wnioski.

Pan Wójt poinformowa Radnego Petrykowskiego, e odpowiedzi odnonie firmy, udzieli 
na najbliszej Sesji

Ad. 8 Zamknicie obrad 

Przewodniczcy Rady Gminy podzikowa wszystkim za przybycie i zamkn LII 
Nadzwyczajn Sesj Rady Gminy Ciechanów.

 

 Protokoowaa                                                             Przewodniczcy Rady Gminy

 

 Magorzata Sochacka                                                           Eugeniusz Olszewski

 


